
|  !   |1

Listopad 2020
Z OBSAHU 
• Slovo starosty | str. 2 
• Odpadové hospodářství | str. 7 
• Dotazník | str. 9 
• Základní škola | str. 14 
• Ze života spolků | str. 17 



|  !   |2

Slovo starosty 
Druhá vlna epidemie postupně zasáhla celou republiku a nevyhýbá se ani našemu 
městu. Po vyhlášení nouzového stavu a uzavření škol jsou zavřeny aktuálně 
vybrané maloobchody a služby. S napětím jistě všichni očekáváme, jak se situace 
vyvine, a kdy se podaří zvrátit zatím nepříznivý růst šíření viru COVID-19 ve 
společnosti. Každým dnem můžeme sledovat zvyšující se počet pozitivně 
testovaných nebo lidí v karanténě. 

Proto Vás důrazně žádám, abyste byli ohleduplní k ostatním občanům a při 
pobytu venku, veřejných prostorech a všude, kde je to doporučeno, používali 
ochranné prostředky k zakrytí nosu a úst (roušky, šály apod.) Čím více budeme 
disciplinovaní, tím dříve se podaří zatím nepříznivý vývoj zvrátit.  

O výpovědi praktické lékařky MUDr. Jitky Čechové z ordinace v Nové Včelnici 
jsem informoval v minulém čísle Zpravodaje. Krajský úřad, který  u d ě l u j e 
oprávnění k poskytování zdravotních služeb, na naši žádost vyhlásil výběrové 
řízení na místo všeobecného praktického lékaře, které bude ukončeno 23. 
listopadu tohoto roku. Uvidíme, jestli bude o ordinaci v našem městě zájem a 
podaří se nám nového lékaře do Nové Včelnice přilákat. 

V právě uplynulém měsíci byly dokončeny drobné opravy chodníků ve městě.  
Před kolaudací je stavba nového chodníku v ulici Štítného-Luční, kde ještě zbývá 
osadit veřejné osvětlení. Dokončena byla také oprava letos již třetího bytu v 
Domě s pečovatelskou službou, který bude mít nové nájemníky od začátku tohoto 
měsíce. V rámci reklamace dodavateli proběhla oprava nových herních prvků na 
dětském hřišti. Hotovy jsou terénní úpravy v zadní části sportovního stadionu 
současně s instalací nového oplocení. Odborná firma prováděla prořezy alejí a 
stromů v různých částech města – Stará Cesta, Kozlovská hráz, cesta k sídlišti ČSA 
… Na tento měsíc jsou plánovány drobné opravy výtluků asfaltových komunikací 
a chodníků. Po konzultaci s odborem životního prostředí v Jindřichově Hradci je v 
přípravě bezpečnostní prořez stromů v aleji k Berounským. V měsíci listopadu 
také proběhnou poslední svozy bio odpadu, obnovení svozu bio odpadu bude na 
jaře příštího roku.  

Uprostřed tohoto čísla Novovčelnického zpravodaje naleznete dotazník, který 
bude podkladem pro zpracování programu rozvoje města na roky 2021–2025. 
Dotazník můžete vyplnit také v online formě, odkaz na něj bude na stránkách 
nebo Facebooku města. V případě, že nemáte k dispozici internet a rozhodnete se 
dotazník vyplnit v papírové podobě, tak jej prosím vhoďte do 30. 11. 2020 do 
poštovní schránky na městském úřadě. Návštěva úřadu kvůli dotazníku není 
nutná. Děkuji.                                                                                 Tomáš Hrubec, starosta

Informace města
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Informace z 16. veřejného zastupitelstva 
Veřejné zastupitelstvo se tentokrát kvůli přípravě voleb konalo v klubovně 
hasičské zbrojnice ve středu 19. 8. 2020 od 18.00. 

Zastupitelstvo města schválilo 
- Schválení společenské smlouvy EKO SKLÁDKA spol. s.r.o. 
Město má podíl v této společnosti a změna společenské smlouvy je nutná v 
souvislosti se změnou zákonů a platných norem. 

- Prodej části pozemku 1537/17 a koupě pozemku 1170/5 

Podle zveřejněného záměru město směnilo část rybníku za trvalý travní porost. 

- Odměny výborům a komisím za 1. pololetí roku 2020 

Člen kulturní komise 2.450, - Kč. 

Člen redakční rady 2.450, - Kč. 

- Příspěvek na úhradu zvýšených nákladů na úpravu zevnějšku při 
svatbách,  
pro starostu, místostarostu, člena zastupitelstva pověřeného k přijímání projevu 
vůle snoubenců, že spolu vstupují do manželství ve výši 500,- Kč za jeden obřad. 
Stejný příspěvek bude poskytnut i matrikářce.  

- Žádost o bezúplatný převod pozemku 1501/2 

Cesta v lokalitě Stará Cesta, kde v loňském roce bylo instalováno veřejné 
osvětlení. 

- Oplocení zadní části sportovního areálu 

Zadní část sportovního areálu byla vyčištěna od náletových dřevin a vyrovnán 
terén. V průběhu října bude instalováno nové oplocení. 

- Smlouva na projektovou dokumentaci odvodnění průmyslové zóny 

Dle předchozí zveřejněné studie bylo odsouhlaseno zpracování projektové 
dokumentace na vybudování odvodnění průmyslové zóny a okolí úzkokolejné 
trati v lokalitě Za Kozlovkou. 

- Ceník technických služeb města Nová Včelnice 

S převodem společnosti ETKO pod město, byl schválen i nový ceník pro technické 
služby. 

- Rozpočtové opatření 
Přijetí dotace na střechu MŠ a na uspořádání voleb, výpůjčka ZŠ na 
profinancování nové jazykové učebny, oprava plotu sportovního areálu …

Informace města
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- Plán údržby vodohospodářského majetku pro rok 2021 
- Smlouvu o dílo - výměna oken v bytě MŠ 
V bytě v MŠ budou vyměněna okna dle nabídky společnosti Vanellus Lighting 
s.r.o. Tímto bude dokončena výměna všech oken v budově Mateřské školy. 

- Smlouva o zřízení věcného břemene – kabel Nádražní 
- Výzvu Jihočeského kraje vládě České republiky v pokračování přípravy 
dálnic D3 a D4 
- Rozhodnutí zadavatele o výběru dodavatele  
na zajištění svozu a likvidace komunálního a separovaného odpadu – tématu se 
věnuji v samostatném článku. 

- Dodatek č. 2 smlouva posilovací vodovod 

Dodatek upravuje platební podmínky a termín předání projektové dokumentace. 

Tomáš Hrubec, starosta 

Informace města

Poděkování členům volební komise 
Letošní volby se konaly pár dnů před vyhlášením nouzového stavu a s tím byly 
spojeny i mnohé komplikace a novinky. Členové volební komise se museli 
vyrovnat s obtížnými podmínkami, po celou dobu voleb měli nasazenu roušku, 
pracovali v rukavicích, používali dezinfekci, ale byli i ohleduplní jeden ke 
druhému. Všichni mají můj obdiv a rád bych jim touto cestou poděkoval, nejen za 
to, že volby proběhly hladce, ale že se zároveň vypořádali se všemi novými 
povinnostmi. Ještě jednou Vám děkuji za Vaši osobní statečnost, že jste pomohli 
našemu městu zvládnout volby do zastupitelstva kraje a senátu. Velmi si toho 
vážím. 

Tomáš Hrubec, starosta 

Oznámení kulturní komise 
Vzhledem k současné epidemiologické situaci se nemůže konat jakákoliv kulturní 
akce. Z tohoto důvodu bohužel rušíme Kytarový koncert Viktora Jecha, který se 
měl konat 7. listopadu 2020 v kostele. O konání dalších kulturních akcí Vás 
budeme informovat pomocí webových stránek města, facebooku města, rozhlasu 
či vývěsních tabulí. 

Děkujeme za pochopení a doufáme, že se všichni ve zdraví sejdeme 

Kulturní komise města 
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Výsledky hlasování za Město Nová Včelnice 
Volby do zastupitelstev krajů konané dne 2. 10 - 3. 10. 2020 
   Okrsky celkem            2 

   Voliči v seznamu  1 852 

   Vydané obálky         567 

   Volební účast v %      30,62   

   Platné hlasy            557 

Číslo  Kandidátní listina       Platné hlasy celkem  Platné hlasy v 
% 
5 DSZ – ZA PRÁVA ZVÍŘAT              0              0,00 
7 STAROSTOVÉ A NEZÁVISLÍ              22              3,94 
13 Strana zelených                      2               0,35 
16 Svoboda a př. Demokracie (SPD)         23             4,12 
19 Česká pirátská strana                 81                 14,54 
23 VIZE – národní socialisté                        0                        0,00 
33 Občanská demokratická strana                66                         11,84 
38 Dělnic. str. spravedl.                               2                       0,35 
43 ALIANCE NÁRODNÍCH SIL                       1                         0,17 
45 Česká str. sociálně demokrat.                    40                         7,18 
50 ANO 2011                                               142                       25,49 
53 TOP 09 a KDU-ČSL – Spol. pro JČ             36                          6,46 
63 Komunistická str. Čech a Moravy             44                       7,89 
67 Volte Pr. Blok www.cibulka.net                  1                             0,17 
70 Trikolóra hnutí občanů                            18                          3,23 
71 Svobodní                                                    28                          5,02 
72 Změna 2020                                             38                          6,82 
80 JIHOČEŠI 2012                                          11                          1,97 
82 ROZUMNÍ – Petr Hannig                           2                         0,35 

Informace města
Omezení provozu městského úřadu
Provoz městského úřadu v Nové Včelnici je na základě nařízení vlády pro 
veřejnost omezen na dva dny v týdnu vždy po dobu 5 hodin a to následovně: 

Pondělí  07.00 - 12.00 
Středa  12.00 - 17.00
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Výsledky hlasování za Město Nová Včelnice 
Volby do Senátu Parlamentu ČR konané dne 2. 10 – 3. 10. 2020  
a dne 9. 10. – 10. 10. 2020 
            1. kolo    2. kolo 

Okrsky celkem                 2               2 

Voliči v seznamu      1 852     1 855 

Vydané obálky             551       199 

Volební účast v %             29,75        10,73 

Platné hlasy                   533                 196 

Kandidát Příjmení    Volební   Navrhující  Politická       Počty       % hlasů 
číslo    jméno   strana     strana    příslušnost      hlasů  
                                                                                  1.      2.         1.           2.   

                                                                                   kolo     kolo      kolo      kolo 

+1 Štěch Milan            ČSSD         ČSSD           ČSSD         114  104  22,61     53,06 

2 Mrvka Stanislav Ing. Z 2020     Z 2020          Z 2020        97      X  19,24        X 

3 Jandák Vítězslav          ANO       ANO          BEZPP        94      X    18,65        X 

*4 Chalupský Jaroslav Ing.  

                                   Svobodní     Svobodní       BEZPP      132    92   26,19    46,93 

5 Pána Lubomír doc. PhDr. Mgr. Ph.D., dr. h. c.  

                                             SPD          SPD               SPD        35      X      6,94        X 

6 Hodáč Pavel               KSČM         KSČM            KSČM        32      X     6,34        X 

Informace města

Otevírací doba pošty 
Česká pošta Nová Včelnice 
Pondělí    11:00 – 12:00  13:00 – 18:00 

Úterý         08:00 – 12:00  13:00 – 15:00 

Středa     11:00 – 12:00  13:00 – 18:00 

Čtvrtek     08:00 – 12:00  13:00 – 15:00 

Pátek         08:00 – 12:00  13:00 – 15:00 

Revize v knihovně 
Městská knihovna oznamuje, že 
bude od 18. do 21. listopadu 
uzav řena z důvodu rev ize 
knihovního fondu. 

V současné době je knihovna 
taktéž uzav řena z důvodu 
nařízení vlády. 
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Vyhodnocení systému třídění odpadů 
Vážení spoluobčané, 

k 30. 9. 2020 skončilo období pro vyhodnocení slev na poplatku pro příští rok, tzv. 
MESOH rok. Prosíme o kontrolu přidělených EKO bodů a svezených odpadů, aby 
se předešlo případným nedorozuměním při platbě poplatku za odpady.  

Na co je dobré se zaměřit? 
1) Zkontrolujte si prosím v Inventuře stanoviště, zda máte uvedeny všechny 
osoby a zda všechny údaje jsou správné. 

2) U domácností, které mají málo odpadů k třídění, se vyplatí vyplnit Odpadový 
dotazník a uvést v něm způsoby, jakými v dané domácnosti dochází ke snižování 
produkce odpadů. Díky tomu systém začne sledovat poměr mezi obslouženým 
objemem nádob a pytlů u tříděného a u směsného odpadu.  

3) Na nástěnce nebo v Hodnocení stanoviště je vhodné si zkontrolovat, zda máte 
načtené všechny svezené pytle či popelnice. V případě potřeby doplnění záznamu 
je možné se obrátit na e-mail starosta@vcelnice.cz.  

Jak se přihlásit do odpadového účtu? 
Do odpadového úču se můžete p ř ih lás i t prost řednictv ím webu 
www.mojeodpadky.cz a pomocí přihlašovacích údajů (LOGIN, HESLO – tyto údaje 
naleznete na archu s čárovými kódy, příp. získáte na obecním/městském úřadě). 

Upozorňujeme, že možnost uplatnit jakoukoliv reklamaci končí 30. 11. 
2020. V případě nejasností se na nás neváhejte obrátit na e-mail 

Informace města

Odpadové hospodářství 
Ve výběrovém řízení na svoz komunálního odpadu pro nadcházející roky podala 
ekonomicky nejvýhodnější nabídku firma AVE CZ odpadové hospodářství spol. 
s.r.o. Pro nás výsledek výběrového řízení není příznivý a náklady na svoz 
komunálního i separovaného odpadu se zvýší přibližně o 40 % na příštích pět let. 
Podobné ceny mají i okolní obce, které také pořádaly výběrová řízení. 

Toto zdražení, které bude již od roku 2021, bude mít i dopad na poplatek za svoz 
komunálního odpadu. Zvýšení poplatku, které musí schválit zastupitelstvo města, 
je plánováno o 50,- Kč/rok vyšší, tedy necelých 10 %, na částku 650,- Kč/osoba. 
Zbylou část v případě, že se nepodaří snížit počet svážených popelnic, bude platit 
město ze svého rozpočtu. Proto v případě nepříznivého vývoje bude navyšování 
poplatku pokračovat i v dalších letech. Skutečná výše poplatku závisí na každé 
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domácnosti, díky pečlivému třídění lze dosáhnout výrazné slevy. 

K 30. říjnu skončilo období pro vyhodnocení slev na poplatku pro příští rok, tzv. 
MESOH rok. Prosíme o kontrolu přidělených EKO bodů a svezených odpadů, aby 
se předešlo případným nedorozuměním při platbě poplatku za odpady.  

Děkujeme                                                                            Tomáš Hrubec, starosta 

Svozy nádob na směsný odpad od 1. 10. 2019 do 30. 09. 2020 

Informace města

Komodita Typ nádoby Objem Počet svozů

Směsný odpad Velký kontejner 1 100 1 417

Směsný odpad Velká nádoba 2 400 2217

Směsný odpad Malá nádoba 110 10 286

Svoz odpadu
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Milí spoluobčané, 

naše město v současné době zpracovává svůj program rozvoje, ve kterém chceme 
vyjasnit priority rozvoje města a rozvrhnout jednotlivé rozvojové činnosti na 
nejbližší roky. Program rozvoje nám umožní lépe využít našich finančních 
prostředků, je i důležitým podkladem při získávání různých dotací na uskutečnění 
vybraných rozvojových záměrů. Považujeme za velmi důležité zjistit vaše názory 
na to, jaká by mělo naše město být a co pro to všichni můžeme udělat. 

Obracím se na vás proto s žádostí o vyjádření názoru na otázky uvedené v tomto 
dotazníku. Výsledky průzkumu poslouží výlučně jako podklad pro zpracování 
programu rozvoje obce a poskytnuté údaje budou pečlivě vyhodnoceny. O 
výsledcích budete informováni – na internetu, na vývěsce i na veřejných 
jednáních. 

Děkuji Vám za spolupráci a projevený zájem, starosta města. 

1. Váš věk? 
□ 15-29 let   

□ 30-49 let 

□ 50-64 let 

□ 65-a více let 

2. Vaše vzdělání? 
□ Základní 

□ Střední odborné 

□ Střední odborné s maturitou 

□ Vyšší odborné 

□ Vysokoškolské 

3. V obci: 
□ Žiji od narození 

□ Přistěhoval jsem se v dětství spolu s rodiči 

□ Přistěhoval jsem se v dospělosti před více než pěti lety 

□ Přistěhoval jsem se v dospělosti v posledních pěti letech 

Dotazník
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4. Jak jste spokojen s obcí, jako místem kde žijete? 
□ Velmi spokojen 

□ Spíše spokojen 

□ Spíše nespokojen 

□ Velmi nespokojen 

5. Co se Vám na Vaší obci nejvíce líbí? (zatrhněte maximálně 3 možnosti) 
□ Klidný život 

□ Dobré mezilidské vztahy 

□ Příznivé životní podmínky 

□ Dostupnost pracovních příležitostí 

□ Dobrá dopravní dostupnost 

□ Kulturní a společenský život 

□ Sportovní vyžití 

□ Vzhled obce 

□ Jiné  .............................................................................................................. 

  

6. Co se Vám na Vaší obci nelíbí? (zatrhněte maximálně 3 možnosti)     

□ Špatné vztahy mezi lidmi 

□ Nezájem lidí o obec 

□ Málo kvalitní životní prostředí 

□ Nedostatek pracovních příležitostí 

□ Nedostatek či špatná dostupnost obchodů a služeb 

□ Nedostatečný kulturní a společenský život 

□ Špatná dostupnost lékaře 

□ Nedostatečná bytová výstavba 

□ Nepořádek v obci 

□ Špatné podmínky pro podnikání 

□ Jiné ............................................................................................................. 

  

Dotazník
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7.    Jaké služby Vám v obci nejvíce chybí? 

..................................................................................................................................

..................................................................................................................................

..................................................................................................................................

................................................................................................................................. 

8. Pokuste se zhodnotit obec z hlediska níže uvedených podmínek 
Oznámkujte na stupnici od 1 do 5 podobně jako ve škole: 

  

1 - velmi spokojen 

2 - spíše spokojen 

3 - spíše nespokojen 

4 - velmi nespokojen 

5 - Je mi to lhostejné 

9. Sledujete informace o dění v obci na webových stránkách, Facebook nebo 
v aplikaci? 

□ 1. pravidelně cca 1 x týdně 

□ 2. občas cca 1 x měsíčně 

□ Vůbec 

□ Nemám internet 

  

  

Dotazník

Název Název

Bydlení Životní prostředí

Školství Péče města o své prostředí

Zdravotnictví Podmínky pro podnikání

Veřejná doprava Rozvoj města

Kultura a společenský život Informovanost o dění ve městě

Sportovní vyžití
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10.  Představte si, že můžete rozhodnout o využití finančních prostředků. 
Na co byste je přednostně využil/a?  

(zatrhněte maximálně 3 možnosti) 

□ Podpora výstavby rodinných domů 

□ Výstavba nových bytů 

□ Revitalizace sídliště a vybudování nových parkovacích míst na sídlišti 

□  Vybudování sportoviště (víceúčelové hřiště, hřiště s posilovacími prvky – 
street workout) 

□ Rekonstrukce místních komunikací, mostů 

□ Podpora kulturních, společenských a sportovních aktivit  

□ Péče o veřejnou zeleň prostředí ve městě  

(výsadba zeleně, údržba rybníků …) 

□ Rekonstrukce městských budov (ZŠ, MŠ, Dům služeb, čp. 56 …) 

□  Podpora občanského vybavení (procházkové trasy, zdravotnické a sociální 
služby, kultura…) 

□ Jiné ……………………………...........................................................................……. 

11.     Zde můžete uvést Vaše další náměty, připomínky, komentáře: 
..................................................................................................................................
..................................................................................................................................
..................................................................................................................................
..................................................................................................................................
..................................................................................................................................
..................................................................................................................................
..................................................................................................................................

Dotazník

     

Vyplněný formulář vhazujte do poštovní 
schránky na Městském úřadě nebo vyplňte na 
internetu na adrese https://1url.cz/@vcelnice , 
pro chytrý telefon můžete použít QR kód, do 30. 
11. 2020. Děkujeme. 
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Dovoz nákupů pro seniory ve věku 60+

Informace města

S ohledem na aktuální epidemickou situaci nabízí město 
Nová Včelnice od úterý 20. října seniorům ve věku nad 60 
let nákup potravin, drogerie a vyzvednutí léků s donáškou 
až domů. Služba bude poskytována zdarma, senioři 
zaplatí pouze za zboží. Služba je přednostně určena 
osamělým seniorům bydlícím v Nové Včelnici. 

Podmínky pro využití služby donášku nákupu domů:  
• Věk 60 let + 

• Rozvoz je zajišťován pouze na území města a v jeho místních částech, není 
možné ho využívat v sousedních obcích 

• Nákup je možné uhradit pouze v hotovosti v českých korunách – limit nákupu 
je 500,- Kč 

• Nejedná se o přepravní službu, řidiče není možné doprovázet 

• Není možné vybírat, v jaké prodejně budou potraviny a další produkty 
nakoupeny 

• Není možné využít nákupní tašky klienta 

• Služba bude zajištěna po dobu nouzového stavu 

Jak službu objednat? 

Od pondělí do pátku v době od 8:00 do 10:00 můžete volat na telefonní čísla:    
384 371 322, 723 231 045.   

Pracovnici nahlásíte potřebné údaje - jméno, příjmení, adresu, telefonní kontakt, 
nákup, a zálohu na nákup.  

V průběhu dne vám bude dovezeno domů nakoupené zboží podle vašeho 
seznamu, včetně vyúčtování vlastního nákupu. 

Dotace z Jihočeského kraje 

Projekt"Rekonstrukce sektoru pro disk" 
je podpořen z rozpočtu Jihočeského kraje  

- viz. foto na titulní stránce. 
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Trochu jiná škola 
Nejsem příznivcem dlouhých proslovů řečených či psaných. Raději nechávám 
mluvit činy a výsledky práce, ale dnešní doba je jiná a nezvyklá. Proto využívám 
této možnosti a ráda bych Vám přiblížila činnost dnešní školy. 

Bleskové uzavření škol v březnu letošního roku bylo pro nás všechny nečekané až 
překvapivé. Výuka na dálku byla složitá a náročná. Musím poděkovat všem 
pedagogům, žákům, rodičům, příbuzným a známým, jak dobře jsme to společně 
zvládli. 

V září jsme s radostí a optimismem nastoupili do školy. Bohužel, vyšší moc opět 
zasáhla a my jsme zase přešli na distanční výuku. Po jarních zkušenostech jsme se 
na tuto možnou situaci lépe připravili. Zde bych chtěla vyzvednout spolupráci s 
panem Ing. Tomášem Salavou. Prostřednictvím jeho firmy se nám podařilo velice 
rychle vybavit naše pedagogy nejmodernější technikou pro distanční výuku. Tato 
„akce“ se nám vyplatila a dnes učíme naše žáky přes online živé vysílání. Dle 
mého názoru je tato výuka efektivnější, účelnější a žáci neztrácí kontakt se 
školou, respektive se svými učiteli. Přesto doufám, že tato doba rychle pomine a 
všichni se vrátíme k normálnímu životu a my do školy. 

Již se těším, až Vás při nějaké vhodné příležitosti přivítám ve škole a prohlédnete 
si, co nového jsme pro naše žáky vybudovali a dokázali připravit. Od září slouží 
žákům II. stupně nové sociální zařízení, vybudovali jsme zcela novou učebnu 
cizích jazyků, novou zahrádku u vstupu do školy a další. Nic z toho by nemohlo 
být realizováno bez podpory pana starosty Tomáše Hrubce a celého 
zastupitelstva. Za to jim patří velké poděkování. Dále bych chtěla poděkovat paní 
Věře Davidové za štědrý sponzorský dar na nákup techniky pro žáky při distanční 
výuce. Vlastně poděkování patří Vám všem, kteří se školou spolupracujete a tím 
vytváříte podmínky pro její dobré fungování. 

Na závěr Vám přeji hodně pevného zdraví, sil a pozitivních myšlenek. 

Mgr. Hana Kubaláková, ředitelka školy 

Ze života školy

Ukončení pirátské výpravy 
Netrvalo dlouho a opět vás všechny zdravíme z družiny. Jak rychle školní rok 
začal, tak rychle skončil – řekl by mnohý z vás. Jenomže sliby se musí plnit. I mezi 
piráty! 

Kapitánka slíbila pirátům poklad, pokud budou silní, odvážní a vytrvalí. Proto 
bylo v první řadě hlavním cílem dokončit co nejdříve naši plavbu, ať to stojí, co to 
stojí. Aby však ani naši prvňáčci nepřišli zkrátka, vyrazili společně se svými 
kamarády  z  druhé  třídy  také  na  jednu  poznávací  výpravu.  Šlo  v  ní  o poznání 
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blízkého města Kamenice nad Lipou a jeho dětského oddělení městské knihovny. 
Na cestu jsme se vydali naší úzkokolejkou. Štěstí při nás stálo, protože jsme ani 
jednou nenarazili na nám známou tzv. ponorku. V klidu jsme tak mohli pozorovat 
i míhající se krajinu včetně vlnící se řeky Kameničky.  O zábavu a poznání se nám 
postarala i knihovnice, paní Zbudilová. Seznámila děti se spoustou nádherných 
pohádkových knížek a jejími hrdiny. Za šikovnost a znalosti pak děti odměnila 
drobnostmi, takže neodjely domů s prázdnou. 

To piráti se nacházeli od domova „kapku“ dál. Po již tak dlouhé cestě, která vedla 
z tureckého přístavu Marmaris přes řecké ostrovy Rhodos a Krétu, Lanzarote na 
Kanárech, kolem Afriky k Mauriciu, Srí Lance a nakonec Borneu plného 
malajských pirátů, přistáli na Velikonočním ostrově. Tady se nejprve snažili 
neudělat ostudu českému rodákovi inženýru Pavlovi. Potom rychle vylovili 
nápovědu z kráterového jezera, doplnili zásoby vody a hurá za dalším 
dobrodružstvím, aby nám poklad někdo nevyfoukl. Čekaly na nás Galapágy 
bohaté na vzácnou faunu i flóru. Ptačí muž s pěnkavami dal některým pirátům 
pěkně zabrat. Přesto se povedlo úkol splnit a ještě před vyplutím zachránit 
vzácné želvy. Nečekaný dopis od kapitánčina předka, slavného kapitána Draka, 
nám pomohl hned na dalším stanovišti, kterým byly Kajmanské ostrovy. Navíc 
nám kapitán potvrdil, že se blížíme k našemu konečnému cíli. Proto jsme se ještě 
s větší vervou vrhli do plnění dalších úkolů a pak už se naše loď vydala k Jamajce, 
ostrovu neméně známého korzára Henryho Morgana. Tady jsme poznali 
nádherné bromélie i pestrobarevné otakárky a zároveň se ukázalo, kteří piráti 
jsou nejen obratní, ale i dobří počtáři. Po zjištění, že naše plavba povede do 
ďáblova trojúhelníku přímo na Bermudu, se někteří z nás trochu opotili. Ale 
statečnost převážila a piráti záhy zjistili, že cíl je nadosah. Stačilo si vybavit pár 
znalostí    získaných   během   dlouhé   plavby,   řádně  se  vybavit   na  výpravu  za 

Ze života školy
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pokladem a správně přečíst obrázkovou mapu. A jestli to dlouhé strádání, 
zápasení s nebezpečnými predátory a překonávání mnoha překážek stálo zato? 
Tak to už posuďte sami! 

Chcete zkusit, jaké jsou vaše znalosti nebo se dozvědět i něco zajímavého? Pak stačí 
zodpovědět následující otázky a vyluštit tak poslední pirátský úkol. 

 Ze života školy

1 ) R h o d o s z n á m e j a k o o s t r o v 
maltézských rytířů, ale původně ho 
prý vládce bohů Zeus věnoval: 

      R  -   bohyni moudrosti Athéně 
      P  -   bohu slunce Héliovi 
      S -   bohu války Arésovi 

2)  Vanilkový lusk, ze kterého se dělá 
nám známá voňavá vanilka se pěstuje 
na ostrově: 
      O  -   Mauricius 
       A  -   Lanzarote 
       E  -   Borneo 

3) Kde si může spousta krásně 
barevných motýlů udělat slet na 
Rafflésii, rostlině s největší květem na 
světě: 
      C  -  na Srí Lance 
      K  -  na Borneu 
      B   -  na Krétě           

4)  Které z ostrovů mají společné to, že 
s e z d e v y s k y t u j í d v a n e j vě t š í 
suchozemské druhy želv – obrovská a 
sloní? Jedny z nich se dokonce v 
překladu jmenují želví ostrovy: 
      I  -  Borneo a Velikonoční ostrov 
     H  -  Lanzarote a Mauricius 

      L  -  Mauricius a Galapágy                    

5) Kryštof Kolumbus je objevil, ale 
dnešním názvem pojmenoval korzár 
Francis Drake. Protože se ale trochu 
spletl, neslaví  se Pirátské slavnosti na 

ostrovech leguánů, ale:   
   Z  -  Želvích ostrovech 
     A  -  Kajmanských ostrovech 
     Y  -  Ptačích ostrovech 

6 ) L a n z a r o t e j e s o u č á s t í 
Kanárských ostrovů, které jsou 
pojmenovány podle: 
      D  -  psů 
      N  -  kanárků 
      M  -  žluté barvy 

7)  Kréta je ostrov plný olivovníků, 
koření jako levandule, oregáno, 
majoránka, rozmarýn i tymián a 
spousty květin. Proto má přízvisko: 
      CH  -  voňavá 
         T  -  barevná 
         U  -  zelená 

8)  Jamajka není jen rum Captain 
Morgan, ale také ostrov krásných 
bromélií, orchidejí, kapradin a také 
místo se spoustou vzácných 
živočichů jako je: 
       Ž  -  jeden z největších motýlů 
         J  -  jeden z nejmenších slonů 
        V  -  slepý krab 

9)  Nejkratší cestou z Indie bys 
mohl přeskákat jako makakové 
přes Adamův most na: 

      F  -  Mauricius 
      B  -  Austrálii 
      Č  -  Srí Lanku 
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Výročí a založení SPCCH v ČR 
Celorepubliková organizace byla založena v roce 1990, kdy se uskutečnila národní 
konference všech čtyř skupin o založení vlastních svazů. Byly to zrakově 
postižení, sluchově, tělesně a vnitřně. Dnes jsou to civilizační choroby. 

Proto letos slavíme 30. výročí od vzniku v ČR. Celkem je 247 organizací v 13 
krajích s Centrem organizace v Praze na Karlínském náměstí. Také naše 
organizace slaví 15. výročí od založení v Nové Včelnici.   
Za těch 15 let se uskutečnilo mnoho akcí, které všechny nelze vypsat. Jako 
civilizační choroby jsme se hlavně soustředily na lékařské přednášky. Byli to 
hlavně odborní špičkový lékaři ve svém oboru, kteří působí v Praze, Jindřichově 
Hradci i u nás v Nové Včelnici. Všechny akce byly nejen pro členy, ale i pro občany 
města a okolí.  
Za činnost organizace jsme obdrželi dva diplomy. Byly to besedy vzdělávací, různé 
přednášky, např. včelařské, léčivé byliny, pekařské, s Policií ČR z J. Hradce, banky 
Sparkasse. Úspěch měly i velikonoční či adventní výstavy s možností prodeje, 
kulturní programy, divadla, výlety vláčkem, zájezdy, návštěvy v rozhlase České 
Budějovice a spoustu dalších. 
Pro členy vždy pořádáme posezení v prosinci a dubnu s hudbou. Členům 
jubilantům vždy necháme zahrát v rádiu Č. B, a předáme jim písemnou gratulaci s 
dárkem od organizace. 
Veškeré  akce  o  činnosti  jsou dány do skříňky, která je u lékárny, do  zpravodaje i 

Ze života školy a spolků
10)  Kréta je místem zrození vládce 
bohů Dia. Ale vzpomeneš si, jak se 
jmenuje v Řecku a v Římě bůh moře 
a vodstva, jehož rozzlobení se bojí 
všichni mořeplavci? 
       Š  -  Héfaistos / Vulkán 
       E  -  Poseidon / Neptun 
       G  -  Arés / Mars   

11)  Na Rapa Nui jich spousta stála. 
Dokud nepřijel náš Pavel Pavel, 
pohnout se bála: 
        W  -  sopka 
        Ř   -  stáda slonů 
        K   -  moai 
12)  Jamajka   je   jeden   z   mnoha  
ostrovů, které objevil Kryštof Kolum-

bus, ale také jedna z mnoha zemí 
patřících do Commonwealthu, což 
je: 
        Á   -   Společenství národů 
         Í    -   Společenství států 
         Ú   -   Sdružení národů    

13)  „Člověk se vyvinul z opice“ - tuto 
větu vyřkl jako první přírodovědec, 
podle kterého se jmenují i pěnkavy z 
ostrovů chráněných organizací 
UNESCO. Díky těmto ptáčkům přišel 
na svou teorii o vývoji druhů: 
        ?  -   Kryštof Kolumbus 
         !   -  Charles Darwin 
         .   -   Henry Morgan 
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PŮJČKA RYCHLE  
A BEZ RUČITELE  
5 000 – 50 000 Kč

Ze života spolků

TEL.: 722 782 762  
PRO ZAMĚSTNANÉ, OSVČ, MD  

I DŮCHODCE 
JINDŘICHOHRADECKO A ŠIROKÉ 

zveřejněny rozhlasem. 

Tímto chci poděkovat všem, kteří se zúčastňují akcí, protože si přejeme, abyste se 
co nejvíce dozvěděli o civilizačních chorobách. Tím, že přijdete, máme radost 
stejně tak i přednášející, že jejich snaha nebyla zbytečná. 

Těch 15 let uběhlo, jsme o to starší, ale přidaly se i zdravotní problémy, a proto 
tímto nabízíme své funkce pro ty, kteří by chtěli pokračovat v činnosti organizace. 
Kdo by chtěl, může přijít za mnou a zeptat se. 

Vím, čím se mi senioři musíme v této době potýkat, je to nepříznivá doba pro nás 
všechny ohledně koronaviru. 

Přesto nám přeji hodně štěstí, zdraví do dalších let a těším se na další setkání. 

Předsedkyně ZO SPCCH 

Libuše Míchalová 

Svaz postižených civilizačními chorobami v České republice, z. s. 
Nová Včelnice oznamuje, že plánované lékařské přednášky přesouvá 
kvůli současné epidemiologické situaci na příští rok. 
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Inzerce
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